
Høringssvar fra Seniorrådet til demenshandleplanen 2024-2027 – sammenskrivning af 
kommentarer til demenshandleplanen, som blev fremført på høringsmødet den 9. november 
2023 

Sammenskrivningen er godkendt af formand Birgit Lindahl og næstformand Merete Matz. 
 
• Vigtigt at der kommer en demenshandleplan nu, og der skal være opmærksomhed på at inddrage den 

nyeste viden 
 

• Der skal være demensfaglige kontaktpersoner/medarbejdere i alle enheder på Ældre og Omsorg 
 

• Opmærksomhed på at der skal være mere demensvenlig indretning på plejehjemmene – boligerne og 
fællesarealerne skal overskuelige 

 
• Kan vi gøre mere for at blive en demensvenlig kommune? fx udbygge indsatsen omkring demensvenner 

 
• Ønske om mere samarbejde med frivillige foreninger og civilsamfundet fx sportsklubber, fittness-centre 

mm. 
 

• Overvejelser i forhold til at uddanne nogle demensfaglige medarbejdere i Marte Meo-metoden 
 

• Det er problematisk med den lange venteliste til plejehjem – reelt er der ikke fritvalg, da man skal tage 
den først ledige bolig 
 

• Hvordan står Dorthe Mariehjemmet i forhold til at være en del af demenshandleplanen – det er et 
privat plejehjem, men der bor Rødovreborgere 
 

• Uddannelse af medarbejdere skal prioriteres højt 
 

• Bekymring om at der ikke er afsat penge til at implementere handleplanen 
 

• Der skal være mulighed for at ægtepar kan flytte på plejehjem sammen  
 

• Opmærksomhed på, at der er flere yngre borgere, som får demens – er kommunen klar til at håndtere 
det? 

 


